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Núm.: 82, sessió extraordinària  
Dia: dilluns 8 de maig de 2023 
Hora: 14:30h (1a convocatòria) i 15:00h (2a convocatòria) 
Lloc: Sala de Graus Eduard Fontserè 
 
 
Assistents 
 
José María del  Amo Bonilla PAS 
Maria dels Àngels Aran Sensat Altre PDI (FQA) 
Oriol Arteaga Barriel Altre PDI (FA) 
Xavier Batlle Gelabert Director Dept. FMC / PDI (FMC) 
Joan Bertomeu Balagueró Vicedegà 
Albert Díaz Guilera UBICS 
José María Fernández Varea PDI (FQA) 
Cèsar Ferrater Martorell Cap Estudis Física 
Francesca Figueras Siñol PDI (FQA) 
Antoni García Santiago Secretari / PDI (FMC) 
Lluís Garrido Beltran PDI (FQA) 
Eugeni Graugés Pous Degà / PDI (FQA) 
Atilà Herms Berenguer PDI (EEB) 
Bruno Julià Diaz PDI (FQA) 
Júlia Ladero i Gálvez Estudiant 
Ignasi López Gabarró Estudiant 
José María López Villegas PDI (EEB) 
Federico Mescia PDI (FQA) 
Joan Núñez Corbacho Estudiant 
Jordi Ortín Rull PDI (FMC) 
Brugués Palmero Soriano Administradora Centre 
Josep Maria Paredes Poy Director Dept. FQA 
Laura Parra Gutiérrez Estudiant 
Assumpta Parreño García PDI (FQA) 
Esther Pascual Miralles PDI (FA)  
Francesca Peiró Martínez Directora Dept. EEB 
Sara Portero Castillo Estudiant 
Arnau Ríos Huguet Altre PDI (FQA) 
Francesc Salvat Gavaldà PDI (FQA)  
Pere Serra Coromina Vicedegà / PDI (FA) 
Manuel  Varela Fernández Director Dept. FA 

 
 
Excusen la seva assistència: 
 
José Bosch Estrada Cap Estudis EET 
Adolf Canillas Biosca PDI (FA) 
Arturo Carnicer Gonzalez PDI (FA) 
Carme Jordi Nebot PDI (FQA) 
Francesc Xavier Luri Carrascoso ICCUB 
Lluís Mañosa Carrera Vicedegà 
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Ordre del dia 
 
1. Presentació i aprovació, si escau, dels reglaments dels departaments de la Facultat. 
2. Presentació i aprovació, si escau, de canvis a la Comissió de Qualitat de la Facultat. 
3. Presentació i aprovació, si escau, de la incorporació d'estudiants a comissions delegades de 

Junta de Facultat. 
4. Discussió i aprovació, si escau, de la proposta d'assignació d'ús d'un espai per a les 

associacions d'estudiants de la Facultat. 
5. Presentació i aprovació, si escau, de la proposta de declaració de la necessitat d'inversions 

urgents per al manteniment de la Facultat. 

Desenvolupament de la sessió 
 
1. Presentació i aprovació, si escau, dels reglaments dels departaments de la Facultat 
 
Els reglaments aprovats pels respectius consells dels quatre departaments de la facultat i revisats 
pels Serveis Jurídics han de ser aprovats per aquesta junta i han de ser tramesos a Secretaria 
General abans del proper dia 10 de maig perquè siguin aprovats per Consell de Govern. 
 

 S'aproven els reglaments per assentiment 
 
 
2. Presentació i aprovació, si escau, de canvis a la Comissió de Qualitat de la Facultat 
 
Quan es va crear aquesta comissió delegada encara no hi havia Vicedegà d’Estudiants i Qualitat, 
de manera que la junta va decidir que en fos president el degà. Com que des de fa un temps els 
processos relacionats amb la qualitat han anat guanyant importància dins la universitat i 
actualment ja hi ha la figura d’aquest vicedegà a la facultat, es proposa que sigui aquest qui ocupi 
la presidència de la comissió i que el degà deixi de ser-ne membre. Amb aquest canvi l’estructura 
de la Comissió de Qualitat s’equipara a la de les comissions Acadèmica i de Recerca. 
 
Així mateix, es proposa la substitució d’un dels representants de l’alumnat: el Sr. Pol Guàrdia 
Calsina es va graduar el curs passat i, per tant, deixa de ser membre de la comissió, i la Sra. 
Estela Famara Pazos Torres ocuparà el seu lloc. 
 

 S'aproven els canvis per assentiment 
 
 
3. Presentació i aprovació, si escau, de la incorporació d'estudiants a comissions 
delegades de Junta de Facultat 
  
Els darrers mesos hi ha hagut canvis de representació de l’alumnat a diverses comissions 
delegades d’aquesta junta, ja que els anteriors representants ja s’han graduat. Les incorporacions 
són les següents: 

• Professorat: Ignasi López Gabarró 
• Seguretat i Medi Ambient: Júlia Ladero i Gálvez 
• Espais: Júlia Ladero i Gálvez 
• Gestió de la Col·lecció d'Instruments Científics: Joan Nuñez Corbacho 
• Dinamització Lingüística: Lluc Chavarría Escriche 



 

 3 

 
 S'aproven les incorporacions per assentiment 

 
 
4. Discussió i aprovació, si escau, de la proposta d'assignació d'ús d'un espai per a les 
associacions d'estudiants de la Facultat 
 
El degà llegeix el document que han presentat les associacions d'estudiants on proposen, de 
manera justificada, la incorporació d'un article al reglament de la facultat que reguli l’ús de la sala 
d’associacions del centre, basant-se essencialment en l’article 133 de l’Estatut de la UB. 
 
El degà exposa també el seu punt de vista sobre la qüestió. El degà recorda que les associacions 
d'estudiants del centre tenen actualment assignat un espai, d'uns 50 m2, i informa que la regulació 
de l'ús correcte d'aquest espai es va discutir en reunió del degà i de representants de les 
associacions amb la Vicerectora d’Estudiants i Participació el dia 23/02/2023. Arran d’aquesta 
reunió, la vicerectora va fer una consulta a Serveis Jurídics sobre la cessió gratuïta d’espais per 
a ús en exclusiva del estudiants, i en va fer extensiva la resposta al degà i als representants de 
les associacions. Dit això, el degà es mostra conforme amb la proposta que fan les associacions, 
però creu que l'ús hauria d'estar regulat per un reglament, aprovat també per Junta de Facultat.  
 
El Dr. Herms pregunta si les associacions de la Facultat de Química tenen un espai propi en el 
centre, i el degà respon que les poques associacions que hi ha comparteixen espai amb les 
associacions de Física. El Dr. Herms opina que la Facultat de Química hauria d'assignar un espai 
a les seves associacions, però el degà aclareix que, com ja ha esmentat en altres ocasions, els 
espais del centre depenen de Gerència, de manera que no es pot parlar d’un espai propi de la 
Facultat de Física o de la Facultat de Química, sinó de l’ús d’un espai de la universitat amb una 
finalitat determinada. En aquest sentit, puntualitza que, si bé recolza la proposta de les 
associacions, s’ha de considerar que aquesta té un caràcter declaratiu, en cap cas executiu. La 
Sra. Parra informa que les associacions de Física no tenen cap problema per compartir espai 
amb les associacions de Química i afegeix que, de fet, actualment ja s'està fent servir la sala 
d’aquesta manera i tot està funcionant correctament. 
  
El degà proposa obrir un període de 15 dies per presentar esmenes i suggeriments de redacció, 
després del qual es compromet a generar en un termini de 15 dies més un document definitiu, el 
qual se sotmetrà a l’aprovació de la junta per correu electrònic. Els assistents s’hi mostren d’acord. 
 

 S'aprova la proposta de treball del degà per assentiment 
 
 
5. Presentació i aprovació, si escau, de la proposta de declaració de la necessitat 
d'inversions urgents per al manteniment de la Facultat 
 
Després de llegir la proposta, el degà dona algunes dades per posar en context el problema. 
L’edifici antic de les facultats de Física i Química és de l’any 1968 i requeriria una inversió anual 
del 10 % del seu valor per al seu manteniment. Portem molts anys de retard en inversions a la 
UB i, encara que els darrers anys se n’han fet de diversa índole (condicionament de laboratoris 
de recerca a planta 4a i al soterrani de l’aulari, condicionament del magatzem d’instruments 
històrics, Centre de Processament de Dades al soterrani de l’edifici antic, implementació del 
sistema de prevenció d’incendis, etc.), aquestes han estat clarament insuficients i fan que l’edifici 
no estigui en condicions de passar una inspecció tècnica, la qual cosa és imprescindible per poder 



 

 4 

accedir a una acreditació de centre. El degà detalla la inversió del 2022, que inclou la reparació 
de la façana de l'aulari, l’adequació de les sortides d'emergència dels laboratoris de docència, la 
substitució dels climatitzadors i altres condicionaments d'espais. Esmenta també que el projecte 
de reforma de la instal·lació de baixa tensió del centre, que puja a 12,5 milions d’euros, no es pot 
portar a terme per manca de pressupost, però que encara que disposéssim d’aquests diners, 
seguiríem sense estar en condicions de passar una inspecció tècnica a causa de tota la resta de 
deficiències que cal esmenar. 
 
Tot seguit, el degà comenta algunes de les qüestions que, en relació amb aquest problema, es 
van tractar a la reunió que els degans de les facultats de Física i Química i l’administradora de 
centre van mantenir el proppassat 14 d’abril amb el vicegerent de projectes estratègiques, la 
gerent i el rector. En aquesta reunió es va fer palès que el cost total que requereix l’edifici del 
centre per poder passar una inspecció tècnica és d’uns 40 milions d’euros, una quantitat que 
iguala el pressupost ordinari total de la UB (490 milions anuals, 450 dels quals són captius, per 
pagar sous i altres despeses fixes, de manera que només en queden 40, 10 del quals són del 
PIUB (Pla d’Infraestructures de la UB). La resta de facultats i centres de la UB tenen necessitats 
semblants. En vista d’aquesta situació, el degà va plantejar la possibilitat d’un edifici totalment 
nou per a Física, el qual valdria uns 100 milions d’euros, que es podrien aconseguir venent o 
cedint els espais que ocupa actualment la facultat a l’Institut Català del Sòl, i fer una operació 
similar a la del projecte MIES entre la UB i la Generalitat de Catalunya. El degà també explica 
que en una reunió recent en matèria d’inversions a les universitats, la UB va informar a la 
Generalitat que els costos de manteniment dels edificis de la UB són molt més grans que els de 
la resta d’universitats i ascendeixen a uns 600 milions d’euros els pròxims 10-12 anys.  
 
Considerant tot això, el degà comunica que està d'acord amb la declaració que ha proposat 
l'alumnat, però aclareix que si la Junta de Facultat hi participa, caldrà fer-ne un redactat amb un 
caràcter més executiu, sense detalls superflus, en què quedi clar que el centre es troba en una 
situació precària que requereix un pla de xoc urgent. L’anterior degà, el Dr. Herms, es mostra en 
desacord amb la frase que parla d’inacció dels anys anteriors, perquè sembla que vingui a dir que 
els deganats anteriors no van treballar per mirar de resoldre els problemes de l’edifici. La Sra. 
Ladero aclareix que la frase no es refereix tant a les persones com al fet que no hi ha hagut 
suficients inversions, com bé acaba de descriure el degà. El Dr. Herms demana que, per evitar 
aquest malentès, se suprimeixi el terme “inacció”, conservant l'esperit de reclamació de la 
declaració, ja que considera que tant la Generalitat com els òrgans de govern de la UB han fet 
sempre el que han pogut amb els diners de què s'ha disposat. 
 
La Sra. Portero mostra estranyesa perquè el que ha explicat el degà sembla transmetre que la 
Generalitat no es fa càrrec del manteniment de les universitats. El degà li aclareix que la UB, igual 
que qualsevol altra universitat catalana, és una entitat independent amb patrimoni propi, de 
manera que l’únic que rep de la Generalitat és el que es coneix com el PIUB, que serveix per 
mantenir tots els edificis i que resulta, evidentment, insuficient per fer això amb uns mínimes 
condicions. 
 
El Dr. Batlle opina que el receptor final de la carta hauria de ser el Conseller de Recerca i 
Universitats, i que fora oportú adjuntar un pressupost detallant tot allò que es necessita. 
L’administradora de centre, la Sra. Palmero, informa que per fer això caldrien pressupostos 
tècnics per a tot, i que això porta molt de temps. El Dr. Herms suggereix que s’inclogui una 
estimació, però la Sra. Palmero insisteix que fins i tot aquesta simple estimació s’ha de basar en 
pressupostos tècnics. 
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El Dr. Ríos pensa que caldria involucrar l'equip rectoral en una qüestió com aquesta, en què s’està 
reclamant la intervenció de la Generalitat en espais propis de la UB. El degà s’hi mostra totalment 
d'acord, però matisa que Gerència no es pot enfrontar obertament a la Generalitat perquè la UB 
depèn de les seves inversions. Tanmateix, creu que la carta sí que pot ser emprada pel rectorat 
per fer palès que qui demana una millora en inversions no és el rectorat mateix, sinó que són les 
facultats les que han decidit fer aquesta reclamació en vista dels problemes seriosos 
d'infraestructura. El Dr. Garrido creu que també s’hauria de convidar la Junta de Facultat de 
Química a sumar-se a la declaració, ja que les dues facultats compartim centre i, per tant, 
problemes. El degà hi està d'acord i diu que farà arribar el document al degà de la Facultat de 
Química. 
 
El degà proposa obrir un període de 15 dies per presentar esmenes i suggeriments de redacció, 
després del qual es compromet a generar en un termini de 15 dies més un document definitiu, el 
qual se sotmetrà a l’aprovació de la junta per correu electrònic. Els representants de l’alumnat es 
mostres d’acord, però demanen que aquests terminis es compleixin rigorosament per tal d’evitar 
retards en la tramesa del document a les persones a qui va adreçat.  
 

 S'aprova la proposta de treball del degà per assentiment 
 
 
Acords 
 

1. S’aproven els reglaments dels departaments de la Facultat. 
2. S'aproven els canvis en la Comissió de Qualitat de la Facultat. 
3. S’aproven els canvis de representants de l’alumnat a diverses comissions delegades de 

Junta de Facultat. 
4. S’acorda un període de quinze dies per a la presentació d’esmenes a la proposta 

d’incorporació al reglament de la facultat d’un article que reguli l’ús d’un espai per les 
associacions d’estudiants de la Facultat i un període de quinze dies addicionals per a la 
redacció d’un document definitiu previ a l’aprovació per Junta de Facultat. 

5. S’acorda un període de quinze dies per a la presentació d’esmenes a la proposta de 
declaració de la necessitat d’inversions urgents per al manteniment de la Facultat i un 
període de quinze dies addicionals per a la redacció d’un document definitiu abans que la 
Junta de Facultat se sumi a la declaració. 

 
 
A les 16:30, havent tractat tots els punts de l’ordre del dia, el president aixeca la sessió, de la 
qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
     
El secretari  

 
Antoni García Santiago 

Vistiplau del president 

 
Eugeni Graugés Pous 
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